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بازی با سرنوشت 
یک شهر!

 وعده های سریالی 
برای پایان خط 6 مترو 24

 گزارش »طهران شهر«  از مشکلات و چالش های منطقه 5 تهران

غرب تهران
روی بمب ساعتی
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محلات

سردبیر »طهران شهر« بررسی کرد:

بازی با سرنوشت یک شهر!

               چرا نجفی استعفا داد؟ و چرا خیلی دیر استعفا داد؟     

               واقعیت های کسب درآمد در شهرداری    
           فساد ستیزی و بحران درآمد در شهرداری!    

               حاتم بخشی شهردار به طبقه سرمایه دار پایتخت      
     عقب نشینی از بخشنامه های ضد فساد    

               جای خالی بیل گیتس تهران دربزنگاه ها    

               نجفی میراثی برای تهران نگذاشت!        

ت!                 
ش دلیل برای خداحافظی از بهش

ت پرده یک استعفا/ ش
               پش

عابدین سالاری اسکر
سردبیر هفته نامه »طهران شهر«

ــابه رفتنِ »صالحی امیری« از معاونت فرهنگی  دقیقا مش
ــتعفای»نجفی« گران به شهر  ــهرداری تهران، تلاش می شود اس ش

ــاب پس دادن« و »زدن مهر پایان بر عمر  تهران فروخته شده و به جای »حس
ــهر، از او یک »قهرمانِ  ــت یک ش ــه خاطرِ ناکارآمدی و بازی با سرنوش مدیریتی وی« ب

مظلوم« ساخته شــود. در زیر، می کوشم دلایل و ریشــه ای واقعی استعفــای وی را واکاوی کنم. 

اداره مالیِ شهر و شهرداری بیش از سه دهه با تکیه برفروش زمین و آسمان شهر جریان 
داشته اس��ت. در عین حال ، شهر و ش��هرداری تهران بس��یار گران و پر هزینه اداره شده 
اس��ت. روزی که »نجفی« ش��روع به کار کرد، وضعیت درآمدی ش��هرداری نامطلوب و 
میزان بدهی ها بالا بود)چندین برابر بودجه سالیانه ش��هرداری(، به نحوی که گفته می 
شد برای پرداختِ حقوق مرداد ماه مشکل دارند. دقیقا در چنین وضعیتِ مالی، »نجفی« 
به دلیل ناآشنایی با ساختار شهرداری و واقعیت های آن، اقدام به صدور دو بخش نامه در 
حوزه " معماری و شهرسازی" نمود. گرچه وی کوشید، این اقدام خود را به عنوان مساله 
"فساد ستیزی" مطرح کند، اما عملا با "قفل" کردن سیستم پول درآوردن در شهرداری، 
اولین ضربه را به خود) با تعطیلی ش��وراهای معماری مناطق( وارد س��اخت. »نجفی« و 
تیم ش بعد از مدت کوتاهی، متوجه اثرات درآمدی تصمیم خود ش��دند و برای جبران،  
لایحه "مجوز تقس��یط و تخفیف 35 درصدی برای کسانی که اقدام به تثبیت ملک خود 
کرده بودند" را به شورا آورد، اما ش��ورا نیز به دلیل سیر کردن در فضای فساد ستیز رسانه 
ای حاکم )تبلیغ فراوان شهرداری در خصوص آیین نامه های موسوم به ضد فساد( زیر بار 
این پیشنهاد نرفت و آنرا رد کرد. »نجفی« هر چه جلوتر آمد، بیشتر با ساختار شهرداری 
آشنا شد! وی بعد از مدتی ناگزیر ش��د، لایحه ای را به شورا بفرستد که در تاریخ بلدیه کم 
س��ابقه بود . وی، لایحه "بخشش 33 درصدی بدهکاران ش��هرداری" را به شورا آورد و از 
ش��ورا مصوبه گرفت. این در حالی بود که نرخ س��ود بانکی ح��دود 17 درصد و نرخ های 
بخش��ودگی در همه ادوار قبلی ش��ورا، حداکثر 23 درصد بود، یعنی برای بدست آوردن 
پول ناگزیر شد، بخش عمدهِ طلب های شهرداری را عملا به طبقه سرمایه دار ببخشد! به 
طور همزمان، به صورت غیر رسمی و غیر رسانه ای به مرور از آیین نامه های قبلی )آیین 
نامه های ضد فساد( عدول کردند و کوتاه آمدند! با همه این فراز و فرود ها، »نجفی« هیچ 
پروژه عمرانی را نه کلنگ زد و نه به پایان رس��اند! هیچ کمکی هم به مترو نکرد! در واقع، 
شهر تهران در حوزه عمرانی عملا تعطیل بود و فقط حقوق و مزایای کارکنان شهرداری 

پرداخت شد! ) دراین مورد هم گاها شنیده شد که از بانک شهر وام گرفته شد(.
شهردار شدنِ »نجفی« از همان ابتدا، توسط بخشی از ساختار قدرت مورد پذیرش واقع 
نشد. وی از روز ش��روع به کار تا 24 دیماه تمام تلاش خود را کرد که حمایت آن بخش از 
قدرت را به دس��ت آورد! انتصابات وی در این دوره زمانی، ادبیات نسبتا نرم وی راجع به 
مدیریت گذش��ته ش��هرداری و ... همه در این جهت بود. به عنوان مثال، س��مت و سوی 
انتصابات وی به گون��ه ای بود که یکی از اعضای ش��ورا در تاریخ 14 ابانم��اه نطقی تند و 
تیز در اعتراض به انتصابات وی ای��راد کرد. این وضعیت انگونه ادام��ه یافت که در تاریخ 
22 آذرماه در صبحانه کاری شورا و ش��هردار به درگیری لفظی منتج شد. در همان ایام، 
یکی از اعضای ش��ورا به من گفت:» فردی که نقش اساسی در بس��تن لیست انتخاباتی 
شورای شهر تهران داشت، از نجفی تقاضای وقت ملاقات کرده است و نجفی گفته صلاح 
نیست، چون منتسب به فتنه هس��تند!«. نجفی بعد از شکس��ت در این پروژه، دست به 
اقدام انتحاری زد و در 24 دیماه سند »تحویل و تحول« شهرداری تهران که دربرگیرنده 
12 س��ال مدیریت »قالیباف« بود ارائه کرد. در آن مقطع، یادداشت مفصلی در خصوص 
آن نوشتم. در بخشی از آن مطلب آمده است....)» نجفی از یک پوستهِ »محافظه کارانه« 
، »دو طرفه« و »ملایم« به یک رویکرد »ش��فاف«، »تند« و »صریح« رسیده است. طرح 
موضوعاتی چون »وجود فساد سیستماتیک« ، »نام بردن از شرکت کارگزاری وابسته  به 
سپاه« ، »کنایه و مزاح با لفظ مدیریت جهادی« ،» اشاره به نمایندگان نهادهای انتخابی 
و انتصابی در هیات مدیره سازمان فرهنگی- هنری شهرداری تهران« ، »دیمی خواندن 
برخی از اقدامات« و ... در ادبیات متعارفِ» نجفی« چندان مرس��وم نبوده است. سخنانِ  
جدید »نجفی« حکایت از تغییر مواضع وی می دهد. در خصوصِ دلایل این تغییرات، در 
حال حاضر شواهد روش��نی وجود ندارد، اما پیامد ها و معانی متعددی می تواند به دنبال 

داشته باشد. »نجفی« با خوش بینی ناشی از حمایت مالی دولت از خود)که خیلی 
سریع رنگ باخت( و احتمالا عدم اطلاع از عمق و گستردگی 

مسائل و مش��کلات ش��هر تهران )موضع گیری جدید، 
به یک معنا می تواند، نشانهِ ش��انه خالی کردن از ضعف 
عملکرد صد روزه اول و نوعی فرار به جلو در آینده باش��د( 

به مقام شهرداری رسید. وی در این مدت، تلاش کرد پالس 
های متعدد و مثبتی را به بخش هایی از حاکمیت ارس��ال 
کند )به نظر می رسد در این بخش هم موفق نشده است( 
تا نهایتا بتواند ب��ا مجموعه این عوام��ل، دوره مدیریتی 
موفقی را در تهران پش��ت س��ر بگذارد. به نظر می رسد، 

تغییر مواضع و تندی  در جلس��ه،  احتم��الا پایانی بر 

برخی از تصورات و انتظارات وی بوده است. در نتیجه، »نجفی« یک دو راهی پیش روی 
خود می بیند؛ یک راه اینکه، به زودی غزل خداحافظی بس��راید و برود )احتما وقوع این 
پدیده جدی است(، یا اینکه بایستد و تغییر مسیر دهد )مسیری که شورای اصلاح طلب 
و جریانات حزبی پشت آنها، از وی انتظار دارند(. سوابق گذشته وی نشان از این نمی دهد 

که گزینه دوم را انتخاب کند.( 
همانگونه که پیش بینی کرده بودم، دقیقا دو ماه بعد از آن روز نجفی اس��تعفا داد! در این 
دو ماه نیز، عمده انتصابات وی ، برخلاف دوره قبلی س��مت وسوی متفاوت تری یافت! به 

نحوی که همان کسانی که منتقد او بودند، این روزها مدافع تمام عیار وی شده اند! 
بخشِ عمدهِ اعتماد به نفس »نجفی« در پروژه شهردار شدنش،ناشی از حساب ویژه روی 
حمایت دولت بود. در قدم اول، رقبا را با این کارت کنار زد. در قدم دوم، علیرغم مخالفت 
های جدی برخی نهادها، توانس��ت از وزیر کش��ور حکم خود را بگی��رد و در قدم آخر، به 
جلس��ات هیات دولت راه یافت. اما همه اینها تنها مش��کل وی را حل کرد، اما مشکلی از 
ش��هر تهران حل نکرد! طوری که تا امروز، ریالی دولت به شهر تهران کمک نکرد!)حتی 
دستور رئیس جمهور در نشست وی با ش��ورای تهران عملی نشد!( چیزی که »نجفی« 
روی آن حس��اب ویژه ای باز کرده بود! »نجفی« خیلی زود به این شکست اعتراف کرد و 
دست به دامان مجلس شد! شاید بتوان گفت از آن همه تبلیغات و فضاسازی، فقط اداره 
»پارک  پردیسان” به شهرداری داده ش��د که آن هم نوعی هزینه بود. وعدهِ وزیر نفت هم 
مانند وعده وی به شورای چهارم عملا روی کاغذ باقی ماند! دولت به مترو هم کمک نکرد!  
از حیث مدیریتی و سیاسی هم، تنها طرح وی که س��رمایه گذاری زیادی روی آن کرده 
بود، عملا توس��ط اجزا دولت همراهی نش��د. طرح اولیه ترافیکی محدوده مرکزی شهر 

تهران)پیشنهاد شهرداری(، با آنچه نهایتا تصویب شد، فاصله فراوانی داشت! 
به شورای ش��هر تهران توصیه شد)نس��خه پیچی شد( که یک “ش��خصیت ملی” برای 
ش��هرداری تهران انتخاب ش��ود، »نجفی« هم به تعبیر خودش این افتخار را داد که این 
مسئولیت را بپذیرد! یعنی، شورای شهر تهران برای شهردار شدن »نجفی« همه دست 
های خود را بالا برد و امروز نیز ناگزیر اس��ت، برای اس��تعفای وی دس��ت ها را بالا ببرد! 
صرفنظر از همسویی سیاسی، باید سهم ش��ورا را در به انتها رساندن »نجفی« به صورت 
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               استعفاهایی که گران به تهران فروخته شد/ پروژه قهرمان سازی به جای حساب کشی از »نجفی«                

               وقتی پروژه های عمران پایتخت خوابید/ شهرداری تنها حقوق داد!                   

               تلاش برای پذیرفته شدن از سوی بخشی از ساختار قدرت /انتصاب هایی که جواب نداد!                    

               عقب نشینی »نجفی« جواب نداد/ برخورد سرد بخشی ازحاکمیت با شهردار                      

               پروژه انتحاری انتشار سند تحویل و تحول / وقتی نجفی شمشیر را از رو بست!                       

               پالس های مثبتی که دریافت نشد/ پایان تلاش برای اعلام دوستی                        

               حمایت تمام قد دولت از نجفی خروجی نداشت/دست خالی نجفی از سفره دولت!                         

               کابینه ضعیف نجفی /شهردار بعدی این کابینه را به تعطیلات بفرستد                          

               ابتلا به بیماری جدید؛ بهانه خداحافظی از بهشت                           

               پذیرش شهردار تهران از سوی همه اجزای قدرت                            

               وقتی دست شورا گاهی در برابر شهردار ملی بالا بود/ تمام لوایحی که شهردار به شورا آورد!                         

               ترکیب رفقای بازنشسته، بازماندگان از دولت و نیروهای درجه دو قالیباف در کابینه نجفی کار دستش داد!                

               ناآشنایی »نجفی« به ساختار شهرداری کار دست اش داد/ دو بخشنامه ای که شهرداری را به تعطیلی کشاند!                

               دو ثمره فرصت سوزی ۷ماهه در شهر/از بیرون شورا شهردار بعدی انتخاب نشود                

دقیق آنالیز کرد. مهم ترین معیار برای فهمِ رابطه شورا و ش��هردار، نحوه برخورد با لوایح 
ارسالی شهردار اس��ت. »نجفی« در چند ماه اول، به جز لایحه “مجوز و تقسیط و تخفیف 
35 درصدی برای کس��انی که اقدام به تثبیت ملک خود کرده بودند” لایحه جدی و قابل 
توجهی به شورا نیاورد که آن هم رای نیاورد! در چند ماه پایانی، سه لایحه جدی به شورا 
آورد. اولی لایحه “بخشودگی 33 درصدی بدهکاران شهرداری “ بود که شورا به اتفاق به 
آن رای داد. لایحه بعدی که “طرح جدید ترافیکی محدوده مرکزی ش��هر تهران “ بود، با 
تغییرات وسیع تایید شد که موجب نارضایتی شهرداری شد! محکم ترین و اساسی ترین 
ضربه ای که ش��ورا به نجفی وارد کرد ، در زمان بررسی بودجه س��ال 97 رخ داد. اکثریت 
ش��ورا در یکی از تبصره های بودجه ، بندی را تصویب کردند که بر اس��اس آن شهرداری 
باید هر گونه فروش و تهاتر املاک و اراضی شهرداری را برای تصویب به شورا بیاورد. این 
مصوبه طوری بود که ش��هرداری بارها اقدام به لابی برای پس گرفت��ن آن کرد، اما موفق 
نشد! مساله ای که باعث نارضایتی ش��دید نجفی شد. بررسی رابطه ش��ورا و شهرداری 
نشان می دهد که نحوه مواجهه و تعامل نجفی با شورا به گونه ای بود، برخی اعضای شورا 
احساس می کردند، اساسا شورا توسط وی جدی گرفته نمی شود. به نظر می رسد، شورا 
صرفا در مواجهه با مخالفان سیاس��ی خود، از نجفی دفاع کرد، ام��ا در لایه های پنهان و 
زیرین، تعامل عادلانه و پایداری که در آن “اصل نظارتِ شورا” به رسمیت شناخته شود، 

شکل نگرفت. 
»نجفی« روزی که آمد، گفت:» در بحث انتصابات مدیران توصیه پذیر نیست«، از طرفی 
وی عِدّه و عُدّه نداش��ت . در نتیجه، مجبور شد ترکیبی از رفقای بازنشسته، بازماندگان از 
دولت، نیروهای درجه دوم و سوم قالیباف را به عنوان کابینه خود معرفی کند. از طرفی، 
وی در همان ابتدا گفت:» بنا نیست شهردار تهران در وسط میدان باشد«، حتی وی برای 
اثبات این باور خود، مثال: بیل گیتس” را زد. در نتیجه “بیل گیتس “ تهران در موضوعات 
میدانی حاضر نبود، افزون بر این موارد، نفر دوم اجرایی و قوی نیز نداش��ت، معاونین وی 
نیز به جز یکی از آنها که بازمانده دوره قبل اس��ت، هیچکدام کمترین توانایی و کارآمدی 
در حوزه کارِ ش��هرداری نداشتند، به نحوی که، حتی بعد از گذش��ت 7 ماه، این معاونین 
هنوز بر حوزه کاری خود مسلط نیس��تند! این کابینه ضعیف، فشارها را بر نجفی بیشتر 
کرد! به نظر می رسد، شهردار بعدی تهران در اولین روزکاری باید همه معاونین کنونی را 

به تعطیلات بفرستد! 
بنابراین، نجفی نه خود نیرو داش��ت و نه به مطالبات شورا در این بخش پاسخ قابل قبولی 

داد، گرچه، انتصابات اخیر وی به نفع یک تیم خاص در شورا تغییر مسیر یافت!
»نجف��ی« در زمان معرفی برنامه برای تصدی پس��ت ش��هرداری گفت: »در س��ال 92 
بیمارستان رفتم، یک اس��تنت یا فنر در قلب من گذاشتند و پزشکان گفتند یکسال اول 
فقط خطر وجود دارد و باید مراقبت کنید و بعد از آن مش��کلی ندارید، الان سه سال و نیم 
از آن روز گذشته و الحمدالله مشکلی ندارم. مس��ئولینی را می شناسم که در پست های 
سنگین مسئولیت دارند و یا در پست های قانونگذاری هستند و چهار پنج استنت در قلب 
خود دارند، البته عمر دست خداس��ت و زیر این گنبد کبود هیچ کس از آینده خود خبر 
ندارد.« هاشمی رئیس شورا در زمان استعفای »نجفی« گفت : »موضوع استعفای نجفی 
یک مشکل جدید پزش��کی وی است. می دانیم که اطلاعات پزش��کی را نمی توان علنی 

کرد هر چند که از کم و کیف مشکل باخبر هستم اما بحث شخصی و خصوصی است.«
معنای این دو عبارت در صورتی اینکه صادقانه گفته باش��ند، این اس��ت که در این دوره 

چند ماهه، نجفی به بیماری جدیدی مبتلا شده است. 
صرفنظر از قضاوت راجع به حقیقت موضوع، نجفی باید ش��واهد و مدارک پزشکی دال 
بر اینکه در این چند ماهه متوجه یک بیماری جدید در خود شده است، ارائه کند و گرنه 

افکار عمومی حق دارد، وی را به نگفتن حقیقت متهم کند!
آم��دن و رفتن نجف��ی، چه یک پ��روژه تلقی ش��ود و چه 
محصول محاس��بات غیرواقعی و عملکردِ ضعیف 
وی باش��د، دس��تاورد و میراث مثبت��ی برای 
تهران نداش��ت. ش��اید تنها دو نتیجه مثبت 
بتوان از کلِ این فرصت سوزی 7 ماه استخراج 
کرد. یکی اینکه از بیرونِ شورا برای شورا تصمیم 
گیری نشود و به ش��ورا اجازه داده شود تا در یک 
فرایند گفتگ��وی درونی و اجماعی، ش��هردار 
بعدی ته��ران را انتخاب کن��د و دیگر اینکه 
کسی می تواند در ش��هرداری تهران موثر 
ش��ود که همه اجزا و ارکانِ قدرت او را 

بپذیرند و به رسمیت بشناسند. 
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محلات

گفت  گوی »طهران شهر« با دبیر دبیران منطقه 5 شهرداری تهران؛

اداره شهر با آزمون و خطا          بلاتکلیفی و تعطیلی تهران       
            در 6 ماه گذشته          

        رای به شورای واحد خطا است       
       پنهان کاری آفت شورای یک دست     

        مدیران جدید شهر فقط          
            زباله ها را جمع کردند              

»امیر قاسمی«، دبیر دبیران شورایارای منطقه 5 شهرداری تهران در گفت و گو با خبرنگار»طهران شهر« با اشاره به مشکلات اصلی و کلان منطقه گفت: اولویت ها در سطح 
منطقه و میان تک تک محلات بسیار متفاوت و درجه بندی شده است. محله ای مثل »کن« سالهای زیادی اس��ت که با مشکل فریز شدن زمین ها و معابر ناهمواری که در 
شان یک محله شهری نیست، روبه رو شده و از س��وی دیگر با محله ای مثل اکباتان روبه رو هستیم که شهرسازی قابل قبول و اس��تانداردی دارد. مشکلات تمام محلات با 

یکدیگر تفاوت داشته و در نوع خود حساسیت هایی دارند.

وی افزود: یکی از مس��ایل مهم وجود مخازن س��وخت در این منطقه اس��ت که گزارش مفصل آن مبنی بر وجود نگرانی های ش��هروندان مناطق از این نظر طی دو مرحله 
ارایه شده است. رئیس سابق شورای شهر تهران در این ارتباط مکاتباتی با مرکز پخش فراورده های نفتی داش��ته و مسیر حرکت نفت کش ها محلات »شهران جنوبی« و 

»شمالی«، »شهرزیبا«، »باکری« و »جنت آباد« را درگیر کرده است. تا به امروز نیز دو واژگونی داشته ایم که خدا به اهالی محله رحم کرده است که اتفاقی رخ نداده است. 

این فعال اجتماعی ادامه داد: توقف گاه های اتوبوس��رانی در بافت مشکونی 
منطقه 5، »محله جنت آباد« از مشکلات اساسی است به طوریکه اتوبوس 
ها در زمستان باعث آلودگی هوا شده و سراسر سال مزاحمت هایی را برای 
اهالی ایجاد می کنند. متاس��فانه در منطقه 5 هنوز سه محله فاقد سرای 

محله هستند و این محدودیت، چیزی جز بی عدالتی نیست.

»قاسمی« با اش�اره به مش�کلات دیگر منطقه تصریح کرد: منطقه با چند نقطه کور ترافیکی 
روبه رو اس�ت که باید برای حل آنها اقدام ش�ود. ضرورت احداث دیوارهای صوتی برای خانه 
های قرار گرفته در محدوده اتوبان ها از جمله مسایلی است که بارها پیگیری شده، اما نسبت 
به آن اقدامی نشده است. نبود عدالت در قوانین شهرس�ازی از مهمترین مسایل پیش روی 
منطقه است که به یک نفر مجوزهای آنچنانی و به فرد دیگری مجوز مورد نیاز داده نمی شود. 
کلان بی عدالتی باعث ایجاد بی اعتمادی مردم به مسئولان می شود چنانچه مردم نسبت به 

مدیریت شهری بی اعتماد شده اند. 

وی با اشاره به معضل بافت فرس�وده در محله تصریح می کند: خوشبختانه منطقه 5 از این 
نظر وضعیت چندان نگران کننده ای ندارد اما نباید فراموش کرد که محلات »کن«، »مراد 
آباد«، »حصارک« و بخش هایی از »ب�اغ فیض« به دلیل وج�ود ایراداتی در طرح تفصیلی 

منطقه، با معضل بافت فرسوده روبه رو هستند که به توجه نیاز دارند.

                 نسخه واحد برای محلات مختلف!     

                 مخازن سوخت نگرانی محله نشینان منطقه 5     

                 معضل  حل نشدنی   
                 توقف گاه اتوبوس    

                 کلان بی عدالتی        
                 فضای ورزشی کم است                      باعث ایجاد بی اعتمادی!    
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          تبعیض درصدور مجوزهای ساختمانی        
             بی عدالتی بی داد می کند      

          گره های کور ترافیکی در غرب            
            سال ها است که بازنشده است              

محلات

گفت  گوی »طهران شهر« با دبیر دبیران منطقه 5 شهرداری تهران؛

اداره شهر با آزمون و خطا 

        شورای جدید اعتقادی            
          به شورایاری ها ندارد           

        تهران شهردار        
    پشت میز نشین نمی خواهد     

        زمین های» کن« سال ها است فریز شده است              

        واژگونی نفت کش ها در دل ساختمان های غرب            

        خوابگاه اتوبوس ها درمیانه خانه های       
             مسکونی و معضل آلودگی هوا        

        تنوع مشکلات درمحلات منطقه 5                 
              از چاله های منطقه »کن«          

              تا شهرسازی استاندارد »اکباتان«        

این فعال اجتماعی سرانه فضای ورزشی را ناکافی اعلام کرده و می گوید: اگرچه در این حوزه نسبت به 15 سال گذشته رشد خوبی 
داشته ایم اما تعداد فعلی جوابگوی منطقه در حال رشد 800 هزار نبوده و ش��رایط از این نظر باید رو به بهبود برود. فراهم ساختن 
زمینه هایی برای مش��ارکت بخش خصوصی در احداث فضاهای ورزشی یا پارکینگ بس��یار ضروری است و قرار نیست حاکمیت 

تمام کاستی ها را جبران کند. 

وی در پاسخ به سوالی که به بررسی عملکرد »نجفی« ش�هردار استعفا داده شهر تهران اختصاص داشت 
تاکید کرد: ش�هر تهران به مدیر ارشد نیاز ندارد. ش�هردار با تخصص برنامه ریزی ش�هری داشته باشد. 
جدای از این تخصص، باید در تمام حوزه های ش�هری، مطالعات دقیقی انج�ام دهد. اینکه یک نفر در دل 
وزارت خانه ای به نام آموزش و پرورش تجربه داش�ته باشد نمی تواند ش�هر را اداره کند و این تصور یک 
اشتباه بزرگ بود. بهترین، لایق ترین و فعال ترین شهردار باید توانایی دوندگی در شهر را داشته و پشت 
میز نشین نباش�د که به اعتقاد بنده جناب »نجفی« اگر بهترین وزیر بودند، ظرفیت های لازم برای اداره 

شهر تهران را نداشتند.

دبیر دبیران شورایاری منطقه 5 ادامه می دهد: اگر چه اقدامات مربوط به شفاف سازی ایشان سرو صدا و غوغای زیادی به پا کرد 
اما باید اعلام کنیم که شهردار تهران ایراد، بی قانونی یا هر نقطه منفی را که دیده اند می توانستند مسیر قانونی آنرا اصلاح، ایرادات 
را بر طرف و مسیر درست را ادامه دهند. نه آنکه شهر و امور شهر را تعطیل و شعار دهند. یکی از مشکلات منطقه ما نیز بلاتکلیفی 
آن بوده و تمام تهران در سرگردانی و تعطیلی به س��ر می برد و به جرات می توان گفت که کارها تنها در بخش جمع آوری زباله و 
آبیاری درختان فعال است و حوزه های دیگر تعطیل و فعالیت اضافه ای در ش��هر انجام نمی شود. در حالی که مردم با دیدن این 
توقف برای شهری مثل تهران که فعالیت های اجتماعی، عمرانی و شهرسازی فعالی داش��ت، هم پر توقع شده و هم بی اعتماد و 

نگران هستند.

این فعال حوزه شهری با اشاره به اولویت های دیگری می افزاید: بررسی چرخه عملکرد 
شورایاری ها یکی از نکاتی است که باید  در ش��ورای شهر تهران به آن توجه زیادی شود. 
اینکه این چرخه در حال حاضر نسبت به گذشته در مسیر درستی قرار داشته ونیازمند 
چه تغییراتی اس��ت، از مسایل اساس��ی بوده که متاس��فانه در دوره جدید شورای شهر 
تهران، در این راس��تا حرکت نشده و بر خلاف ش��عار های متعدد، اعتقادی به مشارکت 

های مردمی و نقش شورایاران در انعکاس و حل مشکلات محله ای ندارند. 

»قاسمی« خطاب به مردم نیز تصریح می کند: اش��کال و انتقادی که می توانم به مردم نیز وارد کنم این 
است که بدانند انتخاب و رای دادن به یک شورای یکدست هم خطا است. چرا که حس رقابتی میان اعضا 
گرفته شده و هر اشتباه یا خطایی در این شورا لاپوشانی خواهد شد. در این شورا منافع ملی حذف و منافع 
گروه جایگزین می شود. مشکلات و ضعف ها نیز به خاطر حفظ منافع ملی تحمل خواهد شد. وجود عامل 
خود کنترلی در داخل ش��ورا و وجود دیدگاه های دیگر باعث می شد که هر یک در مسیر درستی حرکت 

کنند. به طور حتم این موارد شورای شهر تهران را در آینده دچار چالش خواهد کرد. 

وی  با بیان اینکه متاس��فانه ش��هر تهران با آزمون و خطا اداره می ش��ود تاکید کرد: امیدوار هستیم که 
شهردار بعدی تهران، رویکرد و ذهنیتش را به س��مت کار کارشناسی و مردم محوری پیش ببرد و جدا از 
داشتن ش��فافیت، جلوی رانت خواری و ویژه خواری را گرفته و  به عدالت اجتماعی توجه ویژه ای داشته 

باشد. رعایت عدالت اجتماعی در یک شهر می تواند زمینه ساز رشد، آرامش و اعتماد سازی باشد.

دبیر دبیران ش��ورایاری منطقه 5 ش��هرداری تهران با اعلام اینکه اش��کال عملکرد 
شورای شهر این است که ارتباطش با لایه های مردم قطع است در نتیجه تصمیماتی 
که برای مردم میگیرد، از ایرادات زیادی برخوردار اس��ت ادامه داد: یکی از آفت هایی 
که اعضای ش��ورای ش��هر فعلی، گذش��ته و آینده ممکن اس��ت دچار آن شوند، این 
اس��ت که وقتی به صندلی مورد نظر برای یک پُست می رس��ند، تمام درها را بسته و 
ارتباطش��ان را با مردم قطع می کنند. درحالیکه ش��ما برای مردم تصمیم گیری می 
کنید و باید پوسته های ش��هر تهران را شناس��ایی کنید. به طور حتم اعضای شورای 
ش��هر نمی دانند که فلان محله در فلان منطقه از چه لایه و مشکلاتی برخوردار است 
که بخواهند برایش تصمیم گیری کنند.به عنوان مثال یک تصمیم سراس��ری برای 
شهر تهران گرفته می شود مبنی بر اینکه تمام مناطق تهران باید به خانه های سلامت 
مجهز شوند و این نس��خه واحد برای تمام مناطق پیچیده می ش��ود در حالیکه خانه 
س��لامت در منطقه یک تهران در حالی راه اندازی میش��ود که مردم در این منطقه از 
پزشک متخصص خانواده برخوردار هستند و در منطقه محروم دیگرمردم برای رفتن 
به یک پزش��ک عمومی از توان مالی کافی برخوردار نیس��تند. وقتی شناخت دقیقی 
از نیازهای یک محله وجود نداش��ته باشد، برنامه ریزی درس��تی هم برای آنها اعمال 

نخواهد شد. 

وی می افزاید: متاسفانه ستاد شورایاری شورای ش��هر تهران نیز ستادی حزبی شده 
است به طوریکه آقای »مس��جد جامعی« رئیس شورای شهر تاب ماندن در این ستاد 
را نداشتند در حالیکه ایشان انسانی آرام، اهل مراعات و تعامل گرا هستند و اهل تنش 
زایی نیستند که با جبهه خودش��ان در دور گذشته شورای شهر کار کردند در حالیکه 
ایشان نتوانس��تند با مجموعه هم فکر و هم آیین خود مس��یر را جلو ببرند. متاسفانه 

شورای شهر تهران در این زمینه سکوت کرده و صحبتی به میان نمی آورند. 

                 ناکافی بودن           
                  سرانه فضای ورزشی    

                 شهردار باید          
                توان دوندگی داشته باشد     

                 پایتخت تعطیل است!    

                 »مشارکت مردمی«         
                  تنها شعار است         

                 احتمال لاپوشانی            
                در شورای شهر یک دست!    

                 توجه به عدالت اجتماعی            
                 سرمشق شهردار آینده باشد          

                 درها را به روی مردم             
              باز کنید!
          

                 سکوت شورا!
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محلات

 گزارش »طهران شهر«  از مشکلات و چالش های منطقه 5 تهران

دور برگــردان های نجات بخش در غرب تهران »فرهاد یاوری« دبیر ش��ورایاری محله »س��ازمان برنامه جنوبی« در گفت و گو با خبرنگار »طهران ش��هر« 
در ارتباط با مشکلات اصلی محله ابتدا به نقاط قوت محله اش��اره کرده و تاکید می کند: خوشبختانه محله 
»سازمان برنامه جنوبی« به دلیل داشتن پارک »پرنیان« و»جانبازان« در منطقه شرایط کم نظیر و خوبی از 
نظر سرانه فضای سبز دارد و از نظر فضاهای ورزشی نیز در شرایط خوبی به سر می برد؛ عمده مشکل محله به 
نبود فضای درمانی- بهداشتی دولتی بر می گردد. ضرورت احداث یک درمانگاه دولتی در سطح محله بسیار 

زیاد است و تقاضای هر روز مردم نیز از شورایاران به این موضوع باز می گردد. 

این دبیر شورایاری با اشاره به عملکرد شهردار جدید تهران نیز تصریح می کند: ایشان در دوره تصدی گری موقتشان اقدامات زیر بنایی و موثری مثل رسیدگی 
به اسناد یا رسیدگی به وضعیت نیروی انسانی در شهرداری انجام دادند که متاسفانه در این حوزه اطلاع رس��انی چندان دقیقی صورت نگرفت و در واقع ایشان 
هنوز وارد مسایل شهر و مشکلات آن نش��ده بودند. با این حال در سطح ش��هر تحولاتی در حوزه زیبا سازی مشاهده شد و در س��طح منطقه نیز آقای »اسدی« 
شهردار منطقه اقدامات زیادی را در حد توان انجام دادند و کارایش��ان دچار توقف و کاستی نشد. اما روی هم رفته به خاطر مش��کلات موجود، امکان انجام کار 

اساسی در سطح شهر برای شهردار تهران فراهم نبود. 

این فعال اجتماعی، در ارتباط با عملکرد شورای شهر تهران و تاثیر آن در س��طح منطقه یا محله خاطر نشان می سازد: فارغ از سیاسی بودن شورای شهر و روی کار 
آمدن طیف خاص، باید اعلام کرد که این دوستان هنوز وارد تعامل با محلات و شورایاران نشده و خودشان را درگیر مسایل حاشیه ای کرده اند. اگر چه آقایان »میر 
لوحی« و »حبیب زاده« از شورای شهر در محلات منطقه 5 حاضر شدند، اما با توجه به مشکلات وسیع و فراوان، این حضور کافی نبوده و نیازمند رسیدگی و توجه 
بیشتری از سوی تمام اعضای شورای شهر هستیم. حضور تک تک اعضا در محلات بسیار موثر بوده و ادامه حضور این اعضا در شورای شهر و جلب اعتماد مردم، با 
حضور در بین محلات و گوش شنوای مشکلات مردم بودن، امکان پذیر خواهد شد؛ اگر چه ستاد شورایاری ها برنامه هایی را تدوین کرده اند اما عدم اطلاع رسانی 
موثر و شفاف سازی باعث شده است که این برنامه و رویکردها برای شورایاران قابل هضم نبوده و سنگین باش��د. امیدوار هستیم و توقع داریم که ستاد شورایاری، 
شورایاران را از س��ردرگمی و بلاتکلیفی خارج کنند. در حال حاضر سراهای محلات با معضلات زیادی روبه رو هس��تند، به طوریکه بررسی مشکلات آنها زمان و 

فرصت زیادی را از شورایاران و هیات امنا تلف می کند. 

به گفته وی، اگرچه انتقاداتی به عملکرد شورای شهر سابق تهران هم وارد است، اما آنها حداقل ادعا نداشتند. شورای شهر فعلی 
تهران کم کار و پر مدعا بوده و متاس��فانه دیدگاه و نظر مردم هم نسبت به آنها همین اس��ت. این در حالی است که شورای شهر 
تهران باید از سیاسی کاری بپرهیزد و با این عینک به مسایل شهر و مردم نگاه نکرده و حتی برای انتخاب شهردار جدید نیز از یک 

چهره مردمی بهره مند شوند نه یک چهره سیاسی. 

بر اساس این گزارش، »مهدی سلیمانی«، دبیر ش��ورایاری محله »س��ازمان آب« نیز در گفت و گو با خبرنگار »طهران شهر« می گوید: 
چندین بار در مورد ضرورت احداث یک مجموعه ورزش��ی و نیاز مردم محله و جوانان به این فضا با مس��ئولان رایزنی کرده ایم، اما پاسخ 
روش��نی دراین ارتباط دریافت نکردیم... در عین حال یکی دیگر از نیازهای مهم محله احداث یک نانوایی اس��ت که در این ارتباط هم در 
خواست هایی داشته ایم. یکی دیگر از مشکلات محله به معضل ترافیکی مرتبط است. مسدود شدن چهارراه »تعاون« در تقاطع »حکیم«، 
مشکلات ترافیکی زیادی برای محلات »سازمان آب«، »اندیش��ه« و »الهام« ایجاد کرده است و حتی در صورت وقوع یک حادثه، ماشین 
های امداد رسان امکان ورود و امداد نداشته و درگیر ترافیک خواهند شد. احداث یک دوربرگردان در این محدوده می تواند بسیار گره گشا 
باشد که از مسئولان در این زمینه توقع پیگیری می رود.  وی در ادامه با اشاره به عملکرد ش��هرداری تهران در مدت زمان مدیریت جدید 
تاکید می کند: نه تنها شهرداری، بلکه شورای شهر تهران نیز هنوز تعاملی با محلات و نمایندگان مردم نداشته اند و متاسفانه شاهد هیچ 

اتفاق موثر و مفیدی از عملکردشان نبوده ایم. این در حالی است که رسیدگی به مشکلات مردم باید در راس کارهایشان باشد.

» حس��ین رحیمی پور«، دبیر ش��ورایاری محله » المهدی« نیز در گفت و گو با خبرنگار »طهران شهر« دسترس��ی اهالی به ضلع جنوبی 
»س��ردار جنگل« را یکی از مهمترین مطالبه های اهالی اعلام کرده و ادامه می دهد: در این ارتباط وعده هایی از سوی شهرداری و شورای 
شهر تهران در دوره قبل داده شده و بس��ته بودن تقاطع س��ردار جنگل – نیایش بسیار برای اهالی مشکل ساز ش��ده است. موضوع قابل 
پیگیری و رسیدگی بعدی به ضرورت احداث یک بوستان مربوط است. اگرچه محله یک بوستان کوچک دارد، اما این طرفیت برای اهالی 
بسیار کم بوده و دسترسی به آن نیز چندان مناسب نیست. در حال حاضر در خیابان »زیتون« زمین بایری وجود دارد که در صورت بهینه 

سازی و تبدیل به فضای سبز می تواند برای محلات دیگر همچون» نفت«، »حصارک«، »کوهسار« و ... نیز قابل بهره برداری باشد.

این فعال اجتماعی در پاسخ به سوالی پیرامون عملکرد چند ماهه شهردار جدید تهران تاکید می کند: در مقام مقایسه با شهردار سابق تهران باید اعلام کنم که گرچه قصد دفاع از 
عملکرد شخص »قالیباف« را نداشته و به مدیریت شان هم انتقاداتی دارم، اما به هر حال ایش��ان با اقدامات جهادی – نظامی و قدرتمندانه در تهران کار کردند، اما روی کار آمدن 
شهردار جدید و به تبع آن استعفایش��ان، لطمه و صدمات زیادی به شهر تهران وارد کرده و منطقه 5 را نیز دچار رکود کرد؛ تمام خواس��ته های شورایاران از شهرداری به بهانه نبود 

بودجه رد شد، چهار سال از عمر شورای شهر تهران نیز باید صرف انتخاب شهردار جدید، تایید صلاحیت ایشان و سایر معاونان شود. 

وی ادامه می دهد:  در عین حال محله »س��ازمان برنامه جنوبی« از نظر مس��ایل 
ترافیکی یکی از مشکل دار ترین محلات در منطقه به حساب می آید. به طوریکه 
خیابان اصلی »س��ازمان برنامه« عصرها با ترافیک س��نگینی روبه رو است. این 
معضل، باعث درگیری مردم با یکدیگر ش��ده اس��ت. در این زمینه پیش��نهاد و 
راهکار های زیادی ارایه شده اس��ت، اما هیچ کدام از سوی سازمان های ذی ربط 

شهرداری یا راهنمایی و رانندگی مدنظر قرار نگرفته و معضلات باقی مانده است.

دبیر شورایاری محله »سازمان برنامه جنوبی« در ارتباط با شورای شهر تهران نیز تصریح می کند: شورای شهر پنجم علی رغم 
اینکه ادعا کرده است که شورای سیاسی نیست، اما سیاسی ترین شورا اس��ت و امیدوار هستیم که تجربه تلخ شورای شهر اول 
در تهران دوباره تکرار نشود. شورای شهر فعلی تمام مسایل شهر و منافع مردم را با عینک سیاست می بینند و منافع شهر تهران 

برایشان جایگاهی ندارد. شعارهایشان هم در راستای حمایت از حذب خودشان است.

                 نیاز محله »سازمان برنامه جنوبی«        
                 به  درمانگاه دولتی          

                 اقدامات موثر شهردار مسکوت ماند!           

                 سردرگمی در ستاد شورایاری!              

                 شهردار جدید چهره سیاسی نباشد!           

                 حل ترافیک »سازمان آب«    
           با یک دور برگردان!            

                 بوستان می خواهیم!

                 شهر از استعفای »نجفی« آسیب دید           

                 معضل ادامه دار ترافیک           

                 شورای شهر عینک سیاسی  به چشم دارد!            

               کمبود سرانه های ورزشی  محرومیت جوانان غرب پایتخت     
               از فضاهای فرهنگی ،ورزشی            

               شورای پنجم از نگاه شورایاری های منطقه 5
       شورای پنجم سیاسی ترین شورا است!      

               3 بیمارستان در یک کوچه بن بست                   
                   روی شهرسازی استاندارد را سفید کرده ایم!            

               شورایی ها مردم را فراموش کرده اند / بی توجهی به       
         درخواست احداث یک نانوایی ویک دوربرگردان!               

ــه نامه »طهران  ــاله در هفت مطابق با برنامه و رویکرد چند س
ــهر تهران و تعدادی از  ــراغ یکی از مناطق ش شهر« هر هفته س
ــود در محلات  ــکلات موج ــه و در مورد مش ــلات آن، رفت مح
ــوطی ارایه می دادیم.  گزارش میدانی و گفت و گو های مبس
این هفته که به منطقه 5 شهرداری تهران رسیده ایم، با دبیران 
شورایاری هر یک از محلات این منطقه گفت و گویی پیرامون 
ــکلات مهم و قابل انعکاس محلات انجام دادیم تا  معضلات، مش
تریبونی برای طرح مسایل و واسطه ای برای رساندن صدای 
ــیم... در عین حال در ارتباط با عملکرد  ــئولان باش مردم به مس
ــهر نیز  ــورای ش ــی مدیریت جدید و ش ــهرداری تهران ط ش

نظرخواهی شده است که در ادامه می خوانید... 



نامه   سیاس�ی،  هفته 
و فرهنگ�ی اجتماع�ی 

 شنبـــه 8 اردیبهشت 1397  ســال چهارم  شماره: 60  8 صفحه  قیمت:500 تومان

7 محلات

 گزارش »طهران شهر«  از مشکلات و چالش های منطقه 5 تهران

دور برگــردان های نجات بخش در غرب تهران

»محسن رحیمیان«، دبیر شورایاری محله »شهر زیبا« در ارتباط با مشکل محله به خبرنگار ما تصریح می کند: با توجه به عدم رعایت 
الزامات شهری در محله »شهر زیبا« و نیز قدمت بالای ساختمان ها، مردم محله از مسجد، حسینیه، فرهنگسرا، فضای ورزشی، سرای 
محله و امکانات رفاهی – شهری دیگر محروم هس��تند. در حال حاضر نزدیک ترین مس��جد به محله در مرز محلات دیگر واقع شده 
است. احداث فضای فرهنگی – آموزشی در چارچوب اختیارات ش��هرداری به فرهنگسرا و سرای محله مربوط می شود که لازم است 
شهرداری در این چارچوب برنامه ریزی و اقدام کند.  وی با اشاره به معضل بافت فرسوده در محله می گوید: ساختمان های مسکونی 
در بخش جنوبی محله بسیار فرسوده هستند و زمان احداث آنها به قبل از سال 1350 بازمی گردد. این محدوده که به خانه های »هزار 
دستگاه« معروف بوده، فاقد هر گونه امکانات ایمنی و استاندارد اس��ت که اگر حادثه ای مثل سیل، آتش سوزی، زلزله و ... رخ دهد می 

تواند بحران آفرین باشد. به همین دلیل احداث ایستگاه آتش نشانی، سوله بحران یا اورژانس برای محله بسیار مهم و حیاتی است. 

وی با اش��اره به عملکرد ش��هرداری تهران تاکید می کند: 
فارغ از اینکه ش��هردار نظر چندان مس��اعدی نس��بت به 
جایگاه و اهمیت شورایاران داشت، اما اقدامات آقای نجفی 
برای شفاف سازی درآمدهای ش��هرداری و عوارض بسیار 
موثر بود اما ایشان یک مدیر س��تادی هستند نه یک مدیر 
اجرایی. عملکرد ایش��ان هم نقاط قوت داش��ته و هم نقاط 
ضعف. به عنوان مثال ح��دود 9 ماه به دنب��ال یک قرارداد 
مش��ارکتی برای توسعه زیر س��اخت های فرهنگی بودیم 
که به امضای شخص ایش��ان احتیاج داشت که رسیدگی 
به این قرارداد بس��یار زمانبر و وقت گیر شد. اگرچه دستور 
شخص ایش��ان بر روی پروژه ها بس��یار مهم تلقی می شد 
اما این اقدام زمان زیادی را تلف ک��رد؛ روی هم رفته آقای 
»نجفی« در این مدت محدود در حال ش��ناخت مناطق و 
محلات شهر بودند و نمی توان ارزیابی یا قضاوتی در مورد 
مدیریتش��ان داش��ت.  دبیر ش��ورایاری محله »شاهین« 
درارتباط با شورای ش��هر تهران نیز تصریح می کند: از یک 
سو امیدوار هستیم که اعضای شورای شهر سلیقه ای عمل 
نکنند و ادامه کار را انجام دهند، از سوی دیگر اگر مصوبات 
دوره گذش��ته عیب و کاس��تی دارد، در راستای اصلاح آن 

گام بردارند و سلیقه ای رفتار نکنند. 

»احمد زعفرانی« دبیر شورایاری محله »ش��اهین« نیز در گفت و گویی با خبرنگار »طهران شهر« در ارتباط با مشکلات اصلی محله تاکید 
می کند: احداث دو بیمارس��تان بزرگ »عرفان« و »امید«  در یک کوچه بن بست 8 متری یکی از بزرگترین معضلات محله بوده و متاسفانه 
بیمارستان دیگری نیز در همین کوچه در حال ساخت است که بدون شک مش��کلات را چندین برابر خواهد کرد. در حالیکه در احداث این 

بیمارستان ها به هیچ یک از قوانین مهم شهرسازی توجهی نشده است.
وی می افزاید: در محله و حاشیه محله باشگاه های ورزشی متعددی افتتاح شده است که متاسفانه به خاطر هزینه های بالا و خصوصی بودن 
آنها، اهالی محل امکان استفاده از این فضاها را ندارند. متاسفانه امتیازی هم برای استفاده اهالی از این فضاهای ورزشی در نظر گرفته نشده 
اس��ت؛ نیاز دیگر محله به ضرورت ایجاد مراکز مهارت آموزی و کار آفرینی برای زنان سرپرست خانوار، بدون سرپرست یا بدسرپرست است 

که گسترش این فضاها می تواند در خودکفایی و درآمدزایی این زنان کارگشا باشد. 

وی در ادامه در پاسخ به سوالی پیرامون ارزیابی عملکرد ش��هرداری پایتخت در دوره مدیریت جدید تصریح می کند: در دوره مدیریت 
جدید، بارش برف و اقدامات ضعیف شهرداری برای مدیریت آن در چند ماه اخیر، یک نمونه مثال زدنی از اقداماتشان بوده که متاسفانه 
عملکرد خوبی از خودشان نشان ندادند و در واقع همچون سالهای گذشته آمادگی خاصی از سوی شهرداری مشاهده نشد و محله »شهر 
زیبا« را هم درگیر آن کرد. در عین حال یکی از اقدامات موثر و مثبت شهرداری منصوب کردن شهردار ناحیه بوده که به نظر متخصص و 
دلسوز هستند گرچه هنوز فرصت کار اجرایی نداشتند اما با توجه به مشکلات مادی در شهرداری، دغدغه های زیادی در مسایل عمرانی 
دارند. روی هم رفته ش��هرداری تهران همچنان در سردرگمی به سر می برد واقدام ش��ایانی انجام نداده است. شورای شهر تهران نیز با 
وجود افراد با تجربه و انگیزه مند، هنوز اقدام مشهودی که قابل مثال باشد انجام نداده است در حالیکه زمان حرکت فرا رسیده و بیشتر از 

این نباید زمان را ازدست داد. 

»حسن حاج بیگی«، دبیر ش��ورایاری محله »ش��هران جنوبی« نیز به خبرنگار ما می گوید: مهمترین نیاز محله اتصال غرب و شرق 
»شهران« است که یکی از مهمترین مسایل ترافیکی به حساب می آید. کار کارشناسی احداث این دوربرگردان انجام شده و منتظر 
اقدامات عملیاتی در این زمینه هس��تیم. موضوع بعدی، به رها شدن یک مس��جد نیمه تمام مربوط می شود که طبق پیگیری های 
صورت گرفته این زمین به شهرداری تعلق نداشته و بدون مشخص بودن مالک، حصار کش��ی شده است. در ایام تعطیلات نوروز نیز 
بخش دیگری از زمین به آن اضافه و تصرف جدیدی صورت گرفته شده است که رها ش��دن این زمین باعث تجمع اراذل و اوباش در 

محله شده است. رسیدگی به این زمین و تعیین تکلیف آن بسیار مهم است. 

وی ادامه می دهد: بالاتر از این مس��جد، زمین هزار متری دیگ��ری نیزبه بهانه انجام کار فرهنگی- مذهبی و تحت عنوان حس��ینیه 
در حال ساخت و س��از اس��ت که عملا اقدامات تجاری- درآمدزایی در این محدوده انجام ش��ده و با توجه به نیمه تمام بودن مسجد 
»قایم« که از دهه 50 احداث شده و هنوز نیمه مانده و مش��کلات فضاهای آموزشی و مدارس نیمه کاره، اقدامات و ساخت و ساز های 

اینچنینی، توجیه خاصی ندارد. 

وی در ادامه با اشاره به عملکرد شهردار تهران تصریح می کند: رویکرد  آقای »نجفی« مبارزه با فس��اد، دوری از رانت و زیاده خواهی 
در سطح مدیریت ش��هری بوده، منطقه و محله ما نیز از محل دادن مجوز های آنچنانی و تراکم فروش��ی درگیر مشکلات عدیده ای  
است که رویکرد ایشان برای حذف موارد اینچنینی جای تحس��ین دارد. در عین حال ایشان در سطح منطقه تحولی ایجاد نکردند و 
برای انتخاب شهردار جدید منطقه اقدامی انجام ندادند. در سطح محلات نیز به دلیل کمبود بودجه و مشکلات مالی، اقدامی صورت 
نگرفت. روی هم رفته دورنمای اهدافشان را مثبت ارزیابی می کنم  و به نظرم اگر توان جسمی شان اجازه می داد، آینده خوبی در شهر 

تهران رقم می خورد.

این فعال اجتماعی در ارتباط با فعالیت شورای شهر تهران نیز خاطر نشان می سازد: بدنه شورای شهر فعلی جوان است که همراهی 
با تعدادی از اعضای باسابقه و پرتجربه می تواند گروه پویایی را در جهت شناخت مشکلات شهر و محلات تشکیل دهد. برای بررسی 
بیشتر فعالیت آنها باید صبر و حوصله بیشتری در جهت شناخت مشکلات شهر و محلات به خرج داد و شتاب زده نبود. اما متاسفانه 
در ستاد شورایاری شورای شهر تهران، با مشکلات عدیده ای روبه رو هستیم. با وجود اینکه از مدیریت آقای »مسجد جامعی« در این 
ستاد خوشحال شدیم، اما عملا مشاهده کردیم که ایش��ان در هیچ یک از بخش ها  دخالت و حضور موثر نداشتند و بهایی به جایگاه 

شورایاران ندادند. 
وی با بیان اینکه شورایاران با چارچوب ستاد شورایاری مشکل دارند، تاکید می کند: هنوز به جز نا به سامانی  و به هم ریختگی اقدامی 
در این ستاد مشاهده نشده و از شورا بابت این ناهماهنگی گله مند هس��تیم. در واقع از پایه گذاران نهاد شورایاری این انتظار منطقی 
وجود داشت که از ظرفیت شورایارانی که نگران امور مسایل محلات هستند، بهره بیشتری برده شود. بدون شک شورایاران با داشتند 
آشنایی و تجربه کافی نسبت به مس��ایل محلات، تنها در این راس��تا دغدغه دارند و دخالتی در امور منطقه یا مسایل دیگری شهری 

نداشته و می توانند در حوزه مشکلات موجود در محلات موثر باشند. 

وی در ادامه در پاسخ به سوالی پیرامون ارزیابی عملکرد ش��هرداری تهران در مدت اخیر تصریح می 
کند: سال گذشته برای شهرداری و مدیریت آن سال گذار بوده و درعین حال سال برگزاری انتخابات 
نیز بود. به همین دلیل نامشخص بودن وضعیت انتخابات ریاس��ت جمهوری و روی کار آمدن گروه 
دیگر باعث ایجاد بلاتکلیفی در وضعیت شهر و شهرداری شد. شهردار تهران اگرچه طرح هایی برای 

اداره شهر داشتند اما همه در قالب طرح بوده و به مرحله اجرا نرسید. 
این فعال حوزه ش��هری ادامه می دهد: شورای ش��هر تهران نیز هنوز به ثبات نرسیده است. به عنوان 
نمونه، ستاد ش��ورایاری هنوز از دوام و قوام سابق برخوردار نیست. گرچه ش��ورایاران همچون قبل 
به صورت خودجوش برای حل مشکلات محله تمام قد ایس��تاده اند و فعال هستند؛ ستاد شورایاری 
سالهای گذشته برای دبیران محلات کلاس های آموزش��ی و جلساتی برای شناخت و تعامل بیشتر 
ترتیب می داد اما این ستاد تاکنون فعال نشده اس��ت. از اعضای شورای شهر تهران می خواهیم برای 

شناخت دقیق مشکلات محله ای، از بازدید های میدانی و محله ای غافل نشوند. 

وی با اشاره به عملکرد ش��هرداری تهران در مدت اخیر تصریح می کند: نظر شخصی بنده از ابتدا این 
بود که ایشان به دلیل نداش��تن تجربه و تخصص در حوزه مسایل ش��هری، خدماتی، شهرسازی و ... 
چندان برای گزینه شهردار مناسب نیستند و اداره ش��هر به یک فرد توانمند و متخصص تری در این 
حوزه نیاز دارد، اما روی هم رفته اهالی و محله اعتقاد دارند که ش��هرداری با وجود تغییر مدیریت، در 
دوره قبل از عید و زمان سازی شهر برای اس��تقبال از نوروز، به وظایف خود همچون دوره های قبل به 
خوبی انجام داد؛ از شورای شهر تهران نیز تا به حال حرکتی ندیده ایم. تعامل ستاد شورایاری در دوره 
های قبل با شورایاران و دبیران بسیار خوب بود، اما  در این دوره حرکتی از ستاد برای برقراری تعامل 
بهتر مشاهده نکرده ایم که البته می توانیم اجازه دهیم و صبور باشیم تا کار خود را به طور دقیق تری 

شروع کنند. 

بر اساس این گزارش، »رمضان علی رباطی« دبیر ش��ورایاری محله »پونک جنوبی« در گفت و گو با 
خبرنگار »طهران شهر« در ارتباط با مشکلات محله تاکید می کند: در حال حاضر مشکلات ترافیکی 
محله از اولویت دار ترین مسایل قابل انعکاس است. »پونک جنوبی« مابین چهار بزرگراه اصلی قرار 
گرفته و تردد های منطقه ای و فرا منطقه ای صورت گرفته محله را دچار مشکلاتی کرده است. تردد 
از خیابان اشرفی اصفهانی، اتوبان همت و س��تاری از پونک جنوبی انجام می شود و در چهار راهی به 
نام تقاطع »ایران زمین« و »مخبری« با ترافیک  روبه رو می ش��ود. در واقع استقرار ساختمان دیوان 
عدالت اداری در این چهار راه، مش��کلات ترافیکی را تشدید کرده اس��ت که راه حل های اعمال شده 
برای کاهش ترافیک مثل بازگش��ایی تعدادی از کوچه های بن بست و اقدامات دیگر چندان راهگشا 

نبوده و طرح های دیگر نیز به بودجه وتامین اعتبار نیاز دارد. 

                 نبود ایمنی در »شهر زیبا«

                 9 ماه به دنبال                   
          یک قرارداد مشارکتی!

                 سه بیمارستان در یک کوچه بن بست!

                 سردرگمی های شهرداری تهران

                 مشکل ترافیکی در »شهران«               

                 به جای احداث حسینیه       
              مسجد نیمه کاره تمام شود                

                 »شهران« درگیر تراکم فروشی                 

                 وجود مشکلات متعدد در ستاد شورایاری!                  

                 اعضای شورای شهر از بازدید های 
              محله ای غافل نشوند                   

                 تعامل ضعیف شورای شهر                
                با شورایاران                    

                 گره ترافیکی با استقرار        
                 یک ساختمان دولتی                     

               ترافیک »سازمان برنامه جنوبی« پایان ندارد     

               اتصال غرب به شرق شهران         
                تنها با یک دوربرگردان             

               خانه های   »هزار دستگاه«       
      نا ایمن و فرسوده         

               تجاری سازی              
             بلای جان غرب نشینان          

»رشید فتحی« دبیر شورایاری محله »اندیشه« نیز در گفت و گو با خبرنگار »طهران شهر« به یکی از مس��ایل مهم و قابل پیگیری در محله اشاره کرده و می گوید: یکی از مهمترین مسایل و مصوبه ها که منتظر 
عملیاتی شدن آنها هس��تیم به ضرورت احداث دوربرگردان در بزرگراه »حکیم« مربوط است که با بسته شدن انتهای بلوار »تعاون« محلات »شهر زیبا«، »س��ازمان آب« و»ارم« را درگیر کرده و این محلات را 
به یک جزیره تبدیل کرده است؛  احداث دور برگردان در بزرگراه مزبور معضل ترافیک و دسترس��ی در این محلات را برطرف می کند؛ کمبود سرانه  فضای ورزشی، در محله یکی از مسایلی است که باید از سوی 

مسئولان پیگیری شود. متاسفانه جوانان و نوجوانان از زمین ورزشی و بازی که نیاز اصلی یک جوان برای پیشگیری از معضلات و آسیب های اجتماعی بوده، محروم هستند.

در عین حال »جمش��ید علی غلاملو«، دبیر ش��ورایاری محله »اباذر« نیز در گفت و گو با خبرنگار ما 
تاکید می کند: اولین موضوعی که از زمان تشکیل شورایاری ها، در خواست داده ایم، احداث پل عابر 
پیاده در ابتدای بلوار اش��رفی اصفهانی، جلوی مسجد امام سجاد )ع( اس��ت که این تقاضا از آن  زمان 
هنوز محقق نشده است. رسیدگی به پارک »تندرس��تی« نیز چندین سال است که پیگیری شده تا 
سرویس های بهداشتی و روشنایی این پارک تامین شود که متاسفانه به دلیل عدم رسیدگی به این 
پارک، محل تجمع معتادان و اراذل شده است. موضوع بعدی به ضرورت تامین فضایی برای ایستگاه 
تاکسی های خطی مسیر بهنام- پیامبران در صادقیه اختصاص دارد که بارها در بازدید های میدانی 
شهردار منطقه در این زمینه اطلاع رسانی و درخواس��ت شده و هنوز به نتیجه ای نرسیده ایم. تعمیر 
آب نما حوض پارک خانوادگی »پیامبران« بسیار اولویت دارد چرا که در این پارک ورزش های دسته 

جمعی و صبحگاهی انجام می شود.

وی با اشاره به کمبود س��رانه های ورزشی در محله ادامه می دهد: متاس��فانه تنها ورزشگاه محله در 
اختیار س��ازمان ورزش بوده و توسط باش��گاه های ورزشی و مدرس��ه های فوتبال و دریافت شهریه 
های بالا به بهره برداری رسیده اس��ت و اهالی محل هیچ بهره و سهمی از این ورزشگاه که از پتانسیل 
و امکانات محلی استفاده می کنند، ندارند. در محله کتابخانه، فضای فرهنگی، دارالقران وجود ندارد 
و در آخرین بازدید آقای »میر لوحی« عضو شورای ش��هر تهران نیز اعلام کرده ایم که تنها حسینیه 
محله که فضای زیادی را هم اشغال کرده اس��ت، تنها در روزهای دهه محرم فعال است و این فضا در 
طول سال بدون استفاده رها شده است. متاسفانه با وجود مهیا بودن برخی زمینه ها، امکان استفاده و 

بهره برداری صحیح از امکانات فراهم نشده است. 

این فعال حوزه ش��هری در ارتباط با عملکرد شهرداری و شورای ش��هر تهران در ماه های اخیر ادامه 
می دهد: قبل از پاسخ دادن به س��والتان، به عنوان نماینده مردم که حدود 18 سال به صورت مستمر 
دبیر محله و در دل ش��ورای محله بوده ام، در قالب یک س��وال و ابهام مطرح می کنم که ش��هردار یا 
اعضای شورا در این مدت 9 ماهه فرصتی داشتند که بخواهند به مشکلات مردم در محلات بپردازند؟ 
حتی امکان تغییر یا جابه جایی برخی از شهرداران نیز فراهم نشد. ما عملکردی مشاهده نکردیم که 
بخواهیم در مورد آن صحبت و بررسی داشته باشیم. فرصت ش��ورای شهر تهران نیز از زمان استقرار 
تا به امروز به انتخاب شهردار، تایید صلاحیت ها، استعفا و انتخاب شهردار دیگری سپری شد. ستاد 
شورایاری شورای شهر تهران نیز در حال تغییر زیر ساخت ها و شکل دهی به کارگروه ها هستند و کار 

به این شکل ادامه دارد. 

                  مشکلات  محلات جزیره ای!

         معضل امنیت در پارک »تندرستی«

         هیچ؛ سهم محله از ورزشگاه!

         ارزیابی در مورد کدام عملکرد؟!
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 وعده های سریالی 
برای پایان خط 6 مترو

»عباس نادعلی« دبیر شورایاری محله »باغ فیض« نیز ضرورت حل مشکلات ترافیکی را بسیار مهم دانسته و به خبرنگار »طهران 
شهر« می گوید: با توجه به اینکه محله ما بین چهار بزرگراه محصور و مسدود اس��ت، ترافیک صبحگاهی حاصل از خروج اهالی از 
محله بسیار سنگین و سرسام آور اس��ت. عدم وجود پارکینگ در محله رعایت نکردن قوانین ترافیکی از سوی مردم و دوبله سوبله 
پارک کردن خودروها، پیاده راه نداشتن خیابان اصلی »ناطق نوری«  و معضل بافت فرسوده ساختمان ها نیز همگی این مشکل را 
تشدید کرده  و راه کارهای ارایه شده برای حل ترافیک را بی اثر و خنثی کرده اند. حل مشکلات ترافیکی یکی از اصلی ترین خواسته 

های مهم و به حق مردم از مسئولان است. 

شورای شهر تهران نیز روی هم رفته مدت زمان کوتاهی اس��ت که فعالیت خود را شروع کرده 
و اقدامات آن قابل بررسی و ارزیابی دقیق و عادلانه نیس��ت چرا که اثر فعالیت و طرح های بلند 
مدت و کوتاه مدت، با گذشت یک بازه زمانی قابل بررس��ی خواهد بود. اما از شورای شهر تهران 
می خواهیم تا  از پل های ارتباطی خودشان با مردم که شورایاری ها و نمایندگان محلی هستد، 
غافل نشوند.  این افراد فعال در محله می توانند مشکلات، دیدگاه ها و نیاز های هر یک از محلات 

را بررسی و در اختیار تصمیم گیرندگان اصلی در مدیریت شهری قرار دهند.

»محس��ن نکونام«، دبیر ش��ورایاری محله »پرواز« نیز به مهمترین خواسته و نیاز اهالی محله 
مزبور پرداخته و به خبرنگار ما یادآور می شود: تاسیس یک میدان میوه و تره بار از بعد نیاز های 
محله ای بسیار ضروری و مهم است. احداث پارکینگ برای ایستگاه »ارم سبز« متروی تهران 
یکی دیگر از خواسته های اهالی اس��ت چرا که به دلیل نبود پارکینگ برای این ایستگاه، تمام 
کوچه و خیابان های منتهی به این ایستگاه، محل پارک خودرو ها شده است. احداث پل روگذر 
یا زیر گذر در تقاطع اتوبان حکیم و شقایق بسیار ضروری اس��ت و محلاتی همچون »سازمان 

برنامه شمالی«، جنوبی و »پرواز« را درگیر کرده است. 

این فعال اجتماعی در ادامه با اشاره به عملکرد 9 ماهه شهرداری تهران یادآور شد: به نظر می آید در این مدت 
آنچه که برای مردم مش��هود بود، درگیری و اختلافات سیاس��ی بوده نه عملکرد خاص��ی در یک حوزه. مردم 
پایتخت، مناطق و محلات هیچ کدام ش��اهد اقدام مثمر ثمری در شهر نبودند. ش��ورای شهر تهران نیز بیشتر 
از هر اقدامی درگیر مسایل سیاسی بود تا مسایل شهری و مش��کلات مردم. شورای شهر تهران اگر می خواهد 
عملکرد ماندگار و موثری از دوره مس��ئولیتش به یادگار بگذارد و تخصصی تر با مس��ایل روبه روش��ود، باید از 
فضاهای سیاسی دوری کند. نگاه کردن به مسایل مردم با گرایش��ات سیاسی چپ یا راست، تنها مردم شهر را 
متضرر می سازد. ستاد شورایاری شورای شهر تهران در مدت یک سالی که از فعالیتش سپری می شود، ارتباط 
موثری با شورایاران که نمایندگان و معتمدان محلی هستند نداش��ته و خبر ها از این موضوع حکایت دارد که 
فشار های سیاسی باعث استعفایشان از ستاد شده است. حذف هیات رئیسه ش��ورایاری از ستاد و جایگزینی 
کارگره ها که بدون مش��ورت و کار کارشناسی لازم با ش��ورایاران محلات انجام شد، نش��ان از اتفاقات چندان  

خوبی ندارد؛ شورای فعلی شهرتهران بیش از عملگرا بودن، شعارگرا است. 

»حمیده نادری«، دبیر ش��ورایاری محله »ارم« نیز با اش��اره به مش��کلات محله ب��ه خبرنگار ما می 
گوید: متاس��فانه با وجود جمعیت زیاد، درمانگاهی در محله نداریم. نزدیک ترین درمانگاه به محله، 
درمانگاه»کیمیا گر« اس��ت که فاصله زیادی با محله داش��ته و خانواده ها برای اس��تفاده از خدمات 
بهداش��تی- درمانی از امکاناتی در محله برخوردار نیستند. نبود مسجد در محله از دیگر کمبود هایی 
است که به دفعات درمورد آن اطلاع رسانی ش��ده است. اهالی محل برای شرکت در نماز جماعت باید 
به محله »سازمان برنامه جنوبی« مراجعه کنند. احداث یک مسجد و راه اندازی یک درمانگاه خیریه 

کنار آن می تواند بزرگترین خدمت به مردم محسوب شود. 
وی اضافه کرد: در حال حاضر س��وله نیمه کاره ای در محله وجود دارد که س��ازه های آن زده شده اما 
مشخص نیست که چرا نیمه کاره مانده اس��ت و ضرورت دارد تا تکلیف آن هرچه سریعتر روشن شود. 
نبود ایستگاه آتش نشانی و سوله مدیریت بحران یکی از مسایل مهم در محله است که با توجه به تراکم 

جمعیتی بالا و مجتمع های مسکونی بزرگ در آن باید مدنظر قرار گیرد. 
دبیر ش��ورایاری محله »ارم« در پاسخ به سوالی پیرامون ارزیابی عملکرد ش��هرداری تهران در سطح 
کلان و منطقه تصریح کرد: ثمره بخش بودن هر کار نیازمند زمانبندی خاص و گذش��ت زمان است. 
در واقع گذشت زمان نتیجه طرح و برنامه های انجام ش��ده را اثبات خواهد کرد. اما در کل شهرداری 
منطقه  حتی در زمان تغییر و تحولات هم به وظایف خود به خوبی عمل کرد. به عنوان نمونه شهرداری 
تهران به یکی از خواس��ته های مهم و ض��روری اهالی که احداث پل مکانیزه در تقاطع بهار ش��مالی و 

جنوبی بود توجه کرد. درواقع فعالیت شهرداری تهران در این مدت ساری و جاری بود.

وی در اظهارنظری پیرامون اقدامات شهرداری تهران خاطر نشان  کرد: تلاطم مدیریتی و نبود بودجه 
در ش��هرداری تهران، باعث توقف برنامه و پروژه های بسیاری شد و بیش��ترین اقدامات شهرداری به 
نگه داشت معطوف ش��ده و از حجم بالای اقدامات اجرایی گذشته کاسته شده است.  در واقع اقدامات 
بیشتر ستادی بوده و در حوزه اجرایی اقدامی انجام نشد. در کل به عنوان یکی از باسابقه ترین اعضای 
شورایاری منطقه از شهردار آینده تهران می خواهیم تا با توجه به گسترش منطقه 5، از پتانسیل مردم 
و محلات استفاده کنند و بحث محله محوری را بیشتر مد نظر قرار دهند. استفاده از ظرفیت شورایاری 
به عنوان افرادی که در کف محلات و بین مردم هس��تند استفاده کنند. ش��هرداری می تواند با ایجاد 
تعامل با شورایاران پیش��رفت محله و منطقه را تضمین کرده و نیز انسجام بیشتری در محلات پدید 
آورند. اعضای شورای شهر تهران نیز بدون شک امکان سرکشی و بررسی مشکلات ریزو درشت تمام 
محلات را ندارند و هر چه ازظرفیت شورایاران اس��تفاده کند، به نتایج رو به پیشرفتی خواهند رسید. 
امیدوار هستیم این شورای یکدس��ت بتوانند به نتایج قابل ارایه و مطلوبی در جهت بهبود شهر و حل 

مشکلات مردم برسند. 

در عین حال، » محمد جعفری«، دبیر شورایاری محله »فردوس« نیز در گفت و گویی کوتاه با خبرنگار »طهران شهر« از یک مش��کل اصلی در منطقه انتقاد کرده و می گوید: ارایه مجوزهای غیر قانونی و بی رویه 
تجاری به بسیاری از خانه ها و ساختمان های فاقد پارکینگ یا حیاط باعث شده است که تمام بلوار »فردوس« تبدیل به مغازه ش��ده وهمه روزه با معضلات ترافیکی گسترده ای روبه رو شوند. نبود ایستگاه آتش 
نشانی در محله یکی از چالش های دیگر محله است که اگر اتفاق یا حادثه ای در محله رخ دهد، نزدیک ترین ایستگاه آتش نشانی به محله »ابوذر« اختصاص دارد در حالیکه مدت زمان زیادی می طلبد تا نیروهای 

امدادی به محل وقوع حادثه برسند. این دومورد از مهمترنی چالش های پیش روی محله است که به پیگیری نیاز دارد.

در عین حال، »علیرضا محب علی« دبیر ش��ورایاری محله »کن« نیز در گفت و گو با خبرنگار 
»طهران شهر«با اشاره به اورژانسی ترین مش��کل محله تاکید کرد: تعیین تکلیف نهایی طرح 
تفصیلی »کن« از جمله مهمترین خواس��ته های اهالی محل اس��ت که به طور حتم صاحبان 
باغات و منازل مسکونی را از بلاتکلیفی وضعیت زمین هایش��ان رها خواهد  کرد. ضمن اینکه 
اهالی خواستار رعایت عدالت در این بخش هستند و نسبت به اقدام برخی سودجویان در زمینه 
باغات کن معترض هستند. تدوین یک قانون جامع و کامل و رعایت عدالت در این حوزه بسیار 
ضروری است. تملک باغ ها توس��ط دولت و یا ترغیب مالکان نس��بت به حفظ باغات از مسایل 

پیش روی اهالی است. 

بر اساس این گزارش "نصرالله حصارکی" دبیر ش��ورایاری محله "حصارک" نیز در گفت و گو با 
خبرنگار " طهران شهر " با اشاره به مشکلات مهم محله تاکید می کند: نامشخص بودن و نبود 
طرح تفصیلی، محله را با مشکلات  زیادی روبه رو کرده است.  نیاز محله و اهالی به گرفتن سند 
مالکیت، رونق نداشتن ساخت و س��ازهای قانونی، معلق ماندن جواز ساخت و ساز و مشکلات 
ریز و درشت درشت دیگر، محله را دچار چالش کرده است. وی می افزاید: انجام شدن ساخت و 

سازهای غیر قانونی و بدون مجوز درمحله توسط افراد سودجو از معضلات  مهم دیگر 
 است که پیامدهای منفی زیادی را پدید آورده است. این درحالی  است که  اهالی میخواهند  از 

طریق قانونی و شرعی نسبت به دریافت مجوز ساخت و ساز و نوسازی اقدام کنند.
این فعال حوزه ش��هری ادامه می دهد: محله به پارک تفریح��ی- خانوادگی، داروخانه، میدان 
میوه وتره بار، سوله چند منظوره ورزش��ی و بحران، مرکز بهداش��تی و امکانات مهم دیگر نیاز 
دار که اهالی از هر  کدام از این امکانات محروم هس��تند.  وی اضافه می کند: بسیاری از باغ های 
متروکه از حصار کشی اس��تاندارد برخوردار نبوده و همین معضل نگرانی زیادی برای خانواده 
ها ایجاد کرده اس��ت. عدم تعریض مناس��ب در خیابان های اصلی، کیفیت نامناسب آسفالت، 
قدیمی بودن بافت فضاهای آموزش��ی و معضل بافت فرسوده درمحله از جمله مشکلات فعلی 

محله است که به دفعات درمورد انها اطلاع رسانی شده است. 
دبیر شورایاری محله " حصارک" همچنین عملکرد شهرداری منطقه را مثبت ارزیابی کرده و 
می گوید: شهردار منطقه فردی دلسوز و پیگیر است که بارها به صورت میدانی در محله حاضر 
شده است اما صحبت ایشان هم به وجود محدودیت های قانونی در محله بر می گردد و اعتقاد 
دارند که باید زیر س��اخت ها فراهم باشد تا بتوان برای حل مش��کلات گام برداشت. اما شهردار 
جدید ناحیه، جوان هستند و هنوز اشراف کافی به محلات ندارند. در عین حال متاسفانه اشراف 

کافی به کار محله ای ندارند و به جایگاه شورایاران  نیز اهمیت چندانی نمی دهند. 
" حصارکی"  در ادامه از اعضای شورای شهر جدید تهران خواست تا ابهامات موجود در ارتباط 
با شورایاران را برطرف ساخته و تاکید می کند: متاس��فانه تیم جدید در شورای شهر، سیستم 
قدیمی و کارآمد ش��ورایاران را تغییر داده و ش��ورایاران و دبیرهای محلات دچار سردرگمی و 
ابهاماتی هستند. راه اندازی و تشکیل کارگروه در ستاد شورایاری هنوز راه به جایی  نبرده و ستاد 

می توانست به جای برهم زدن سیستم، تعامل بهتر و بیشتری با دبیران شورایاری برقرار کند.

وی ادامه داد: بافت فرس��وده »کن« نیازمند رس��یدگی و تدوین طرح جامعی اس��ت چرا که حدود 81 و نیم 
هکتار از اراضی »کن«، آیتم های فرسودگی و ریز دانگی را دارا هستند که گزارشات و مستندات آن نیز حاضر 
بوده و توقع رسیدگی دراین زمینه داریم. معضل س��کونت اتباع بیگانه به خصوص افغانی ها در سطح محله 
»کن« از معضلات مهم دیگر در محله است به طوریکه حدود 42 در صد از ساکنان محله افغانی ها هستند و 

پیامدهای اجتماعی، بهداشتی و امنیتی داشته اند. 

وی با اشاره به عملکرد شهرداری تهران ادامه می دهد: ش��هرداری منطقه بدون اغراق تا به امروز دلسوزانه برای منطقه کار کردند 
و تعامل خوبی با شورایاران دارند و روی هم رفته عملکردش��ان را مثبت ارزیابی می کنم اما اینکه شهردار تهران، آقای »نجفی« در 
تمام دوره مدیریتی خود در مورد نواقص و ایرادات دوره های قبلی مدیریت در ش��هرداری صحبت کنند، چندان اقدام درس��ت و 
شایسته ای نیست. با مطرح کردن و بررسی مشکلات می توانند معضلات و کاس��تی هارا برطرف کنند اما گله از گذشته و اقدامات 
دوره قبل به جا نیست. به اعتقاد بنده ایشان سیاسی کاری و کوتاهی کردند و مرد عمل در وسط میدان نبودند. باید مسایل سیاسی 
را کنار گذاشته و از هر جناحی که هستند برای خدمت به مردم کار کنند.  این فعال اجتماعی می افزاید: تعامل شورای شهر تهران 
نیز با شورایاران قوی نبوده و به نظر این تعامل در دوره های قبلی منسجم تر بوده است. شورای شهر تهران در حال حاضر با تضعیف 
و کنار گذاشتن هیات رئیسه ها در شورایاری، کارگروه هایی را تشکیل داده و به این واسطه هیات رئیسه ها را از رسمیت خارج کرده 
است. بهتر این بود که همچنان از هیات رئیسه ها حمایت و جایگاه آنها تقویت شود. با این اقدام هیات رئیسه ها دچار بلاتکلیفی و نا 

امیدی شده اند. 

بر اساس این گزارش، »میثم ایرانمنش« نیز درگفت و گو با خبرنگار ما به توضیح مشکلات محله پرداخته و می گوید: بحث ضرورت 
تعریض خیابان »کوهسار« و پیاده راه سازی بخشی از این خیابان، احداث خیابان »طبیعت« و اتصال آن به دو خیابان اصلی دیگر، 
حل مشکلات ترافیکی س��اکنان مجتمع اپُی جی، جلوگیری از ساخت و س��از های متعدد و بی رویه در قالب برج سازی، تخریب 
باغات کن و ... که به افزایش ترافیک و نابودی فضای س��بز منجر شده است از مهمترین مسایلی اس��ت که به رسیدگی نیاز دارد. به 

طور حتم حل معضلات ترافیکی خدمت به افراد محلی و گردشگران به حساب می آید. 

این متخصص حوزه ش��هری اضافه می کند: یکی از مش��کلاتی که در آینده محله را درگیر می کند، بازگشایی ایستگاه در دست 
ساخت در خیابان »کوهسار« است که طبق اطلاع رسانی های صورت گرفته، بزرگترین ایستگاه خاورمیانه خواهد بود که در نظر 
گرفته نشدن تدابیر ویژه برای پارک خود روها یا سامانه حمل و نقل مس��افران این خط از متروی تهران در قالب اتوبوس یا تاکسی، 
می تواند معضلاتی را برای مس��افران و محله ایجاد کند. همچنین معضل سگ های ولگرد، نبود سوله مدیریت بحران و نیز کمبود 

فضاهای ورزشی مناسب، بخشی دیگر از چالش های موجود در محله است که محله نشینان بسیار در این زمینه اعتراض دارند. 

»ایرانمنش« در ادامه با اشاره به عملکرد ش��هرداری تهران در دوره مدیریت جدید 8- 9 ماهه تصریح می کند: طبق قول شهردار 
تهران، منتظر بهره برداری کامل از خط 6 متروی تهران تا پایان سال 96 بودیم که کار ساخت این خط در سال گذشته متوقف و رها 
شد. همچنین بارش آخرین برف در تهران و عملکرد ضعیف شهرداری نیز به خودی خود دلیل دیگری بر وجود کاستی در این دوره 
از مدیریت است. در سطح منطقه نیز نبود بودجه کافی و وجود شایعاتی مبنی بر تغییر شهردار منطقه، به اندازه کافی تمام پروژه ها 

را با تعطیلی و رکود روبه رو کرد.

به گفته وی، سردرگم بودن شورای شهر تهران نیز بسیار مش��هود بوده و به ویژه در حوزه شورایاری ها بیشتر ضعف وجود دارد. در 
این دوره بحث تشکیل کارگروه ها در ستاد شورایاری مطرح شده اس��ت و به عنوان نمونه در منطقه 5 شهرداری، 7 کارگروه فعال 
شده و در منطقه دیگری نیز 4 کارگروه فعال شده است که  وقتی درمورد این تفاوت سوال می کنیم اعلام می کنند که کارگروه ها به 
صورت آزمایشی و موقت راه اندازی شده است. در حال حاضر برنامه دقیق، جامع و یکدستی در حوزه شورایاری ها وجود ندارد. در 
حالیکه محلات با مشکلات متعددی در حوزه سراهای محلات روبه رو هستند. از یک سو شورایاران ناظر بر عملکرد شهرداری در 
محلات هستند و از سوی دیگر برای انجام کارها در سرای محلات و هیات امنایی به شهرداری و حمایت آن نیازمند هستند که این 
دو خلاف یکدیگر هستند. به عنوان نماینده مردم، از شورای شهر تهران می خواهیم که اگر قرار است شورایاران به عنوان یک نهاد 
مردمی فعال شده و خدمت رسانی کنند، مشکلات و نواقص قبلی را رفع کرده و شروع به کار کنند چرا که تمام اقدامات شورایاران از 
سال گذشته به دنبال تغییر رئیس جمهور و شهردار تهران روی زمین مانده و مردم نیز از سوی دگیر توقع و درخواست های به حق 

و مهمی دارند. 

                 حل ترافیک؛ بزرگترین دغدغه اهالی محل             
                 شورا از مشورت               
                  با شورایاران غفلت نکند                  

                 نیاز متروی »ارم سبز«                
                به پارکینگ       

                 نگاه سیاسی تنها           
             به ضرر مردم تمام می شود         

                 نیاز »ارم« به درمانگاه

                 محله محوری مدنظر باشد

                 انتقاد از ارایه مجوزهای تجاری غیر قانونی               

                 »اجرای عدالت«             
                 مهمترین خواسته اهالی »کن«      

                 ساخت و سازهای      
           غیر قانونی و بدون مجوز 
             درمحله توسط افراد سودجو

                 بافت فرسوده »کن«        
                نیازمند رسیدگی است          

                 سیاسی کاری و کوتاهی شد!    

                 اهمیت تعریض خیابان کوهسار      

                 معضل سگ های ولگرد!       

                 به وعده اتمام خط 6 مترو عمل نشد!      

                 معضلات عمده در سراهای محلات          

               »شهر زیبا« محروم از امکانات رفاهی     

               رکورد ارمغان مدیران جدید        
                شهر برای غرب پایتخت!          


